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Barcelona a 11 de març de 2023

1. Seguint l’ordre del dia, es llegeix l’acta de l’assemblea anterior i es dona per aprovada per unanimitat. 

2. Acte seguit el secretari dona compte dels socis de l’entitat amb altes i baixes i reflecteix la necessitat de no baixar 
de 300 socis i sòcies per tal de mantenir un pressupost que permeti assumir la gestió de can clariana, i no tenir 
tensions de tresoreria. 

3. El tresorer explica el resultat econòmic de l’any 2022 posant de manifest que degut a la subvenció obtinguda del 
ajuntament 3000€, el balanç a 31 de desembre és positiu en la quantitat de 1000€, dona repàs per les diferents 
partides que tot i mantenir-se lleugerament per sobre del pressupost, cal destacar l’import destinat a l’aportació a 
festes que ha estat mes del doble del pressupostat inicialment. 
  
Pel que fa al pressupost 2023, s’han agafat els números 2022 calculant una despesa aproximada de 9.300€ i 
uns ingressos de 10.000€, contant que la subvenció sigui la demanada. Per l’any 2023, s’han demanat dues 
subvencions una per l’activitat de l’avv i l’altra per cobrir el calendari festiu que organitza la vocalia de festes. Tot i 
així remarca que aquest any ja s’ha fet un avançament de 1781,83€ per la festa de Reis i la de Carnaval, deixant clar 
que s’ha sobrepassat la quantitat destinada a tal efecte sobre el pressupost anual. 
 
Tant el Balanç 2022 com el pressupost 2023, amb la condició que la junta entrant ho vulgui modificar, s’aproven 
per unanimitat. 

4. La Presidenta exposa el Balanç de l’activitat del 2023, repassant l’inici d’obres a la plaça del Canòdrom, fet 
altament reivindicat. El pavelló esportiu amb l’anunci de la possibilitat d’acabar el proper mandat amb el projecte 
executiu redactat i la necessitat de seguir treballant amb el grup promotor (escoles ,AFAS i entitats esportives), 
per que sigui una realitat. També del projecte important iniciat aquest últim any “el projecte de regeneració 
energètica” dels edificis de l’illa dels jardins Massana treballat amb el grup promotor de veïnes i veïns. També parla 
de tots els altres projectes que tenim entre mans, l’Amiant, la recuperació del “Mercadillo”, el projecte comerç/
locals convertits en vivenda, la construcció de CAP Congrés Indians, etc. Tots temes reflectits en les butlletins 
anuals. L’aposta de futur és seguir aglutinant veïns i veïnes al voltant dels diferents projectes. 

5. La presidenta anuncia la dissolució de la Junta actual com estava previst en la convocatòria i que acte seguit en 
l’assemblea extraordinària es passarà a la votació de la nova junta. 

6. El torn de preguntes passa a ser un torn d’agraïments. 

Es tanca l’assemblea quan son les 11:15 hores del 11 de març de 2023

ACTA de l’assemblea ordinària anual 2022

ACTA de l’assemblea extraordinària del 11 març 2023
Barcelona a 11 de març de 2023

La Presidenta en funcions Betlem Ayúcar obre
l’assemblea.

1. Es llegeix l’acta de l’assemblea anterior  
que és aprovada per unanimitat 

2. Es presenta la candidatura llegint l’acta  
de validació de la mateixa i és passa a la 
votació. 

3. Votació: Sòcies i socis presents en l’assem- 
blea, 22 persones.

  Vots en Blanc           0 
  Vots Nuls                  1 
  Vots vàlids              21

4.    Resultat: es dona per aprovada la votació i  
       escollida la nova junta per 21 vots a favor.

És dona per acabada l’assemblea extraordinària quan son les 11:45 hores del 11 de març de 2023. 



Benvolgudes veïnes,

Aquesta és la meva primera editorial, molt especial i plena de nervis. Agafo 
el relleu, juntament amb totes les membres de la junta, de la Betlem després 
de 20 anys al capdavant de l’AVV. No només agafo el relleu d’una entitat 
veïnal, agafo el relleu de la feina feta, de les victòries, de les derrotes, de la 
feina que s’està fent, de la que s’ha projectat fer… en definitiva d’un projecte 
fet des del barri per al barri.

No cal dir que agafem el testimoni en un moment en que les necessitats socials 
i estructurals són cada vegada més accentuades i el nostre barri necessita 
grans canvis per poder donar-hi resposta. Projectes com la remodelació de 
la Plaça del Canòdrom, ja en marxa, la reivindicació de l’espai que ocupava 
l’antic mercat com a equipament per al barri, els balcons i la regeneració 
energètica de l’illa dels Jardins Massana, la lluita per un Pavelló Esportiu, 
les obres de la L5 a Maragall… són només un petit exemple del futur més 
immediat però que no poden eclipsar el dia a dia del barri: la convivència, la 
neteja, el civisme, la manca d’habitatge assequible, d’aparcament, d’espais 
adequats per als gossos, de negocis que donin vida als nostres carrers… 
sembla ben bé que ens esperen uns anys ben entretinguts!

Sort que no estic sol! Res d’això seria possible sense totes les persones 
que posem el nostre gra de sorra a l’AVV, algunes de noves, d’altres que 
repeteixen, d’altres amb les que podem comptar en moments concrets… 
Tota aquesta gent que aporta el seu temps de manera ALTRUÏSTA i 
DESINTERESSADA només pensant en el benestar del barri i de la seva gent 
són el cor d’aquest projecte.

Com a nova junta volem teixir lligams entre totes les persones i entitats que 
formen el barri, creiem fermament que només podrem tenir el barri que 
volem si actuem plegades i donem suport, entre totes, tant a les petites 
iniciatives com als grans projectes que tenim al davant, escoltant i acceptant 
les diferències per trobar punts en comú que ens beneficiïn a totes.

Així doncs i sense oblidar a les que ens han precedit…

Comencem!
 Guillem Ribera

President de l’AVV Congrés – Indians
Entitat per la Gestió Cívica Ciutadana de Can Clariana Cultural
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PROTECCIÓ DE DADES
 
Des de l’AVV volem seguir al teu costat, 
per mantenir als socis i sócies informats, 
requerim el vostre consentiment per complir 
el Reglament General de Protecció de Dades 
(RGPD) que és en vigor des del 25 de maig 
de 2018. Per fer-ho us podeu adreçar a l’AVV 
pel E-mail: avvcongresindians@gmail, així 
com presencialment en l’horari d’atenció 
al soci i sòcia, on podreu signar el vostre 
consentiment.



Uns increments inacceptables: La setmana passada, per fi, es van fer públiques les dades de les llicències de 
terrasses a Barcelona a tancament del 2022. Aquestes dades es poden obtenir al portal de Dades Obertes de l’Ajuntament: 
https://opendata-ajuntament.barcelona.cat/data/ca/dataset/terrasses-comercos-vigents.

Les estadístiques que es poden extreure d’aquesta base de dades són les següents:

Any Llicències Nombre de 
Taules

M2 d’ocupació de 
les terrasses

% Increment

2022 6.501 30.427 75.802 62,06%

2019 (pre-covid) 4.217 18.774 44.496

La comparació la fem en relació a les dades del 2019, donat que els anys 2020, 2021 i part del 2022 va estar vigent 
el Decret d’alcaldia de maig del 2020, de mesures extraordinàries que permetien la instal·lació d’un nombre major de 
terrasses a la ciutat per la situació pandèmica i post-pandèmica, amb una gran flexibilització de l’ocupació de l’espai 
públic per ajudar al sector de la restauració.

Constatem un increment inacceptable de llicències, taules i metres quadrats ocupats. S’han concedit 2.284 llicències 
més, amb 11.653 taules noves des del 2019, la qual cosa representa un increment de taules del 62%.

Les dades són dades, i com sempre són interpretables, però algunes conclusions són clares:

• La nova Ordenança municipal ha facilitat i incrementat la massificació de terrasses a la ciutat. Barcelona ja té una 
densitat de terrasses altíssima, el triple que la ciutat de Madrid, per exemple.

• Les queixes del Gremi de Restauració eren del tot inversemblants: han aconseguit un 62% més de taules, la qual 
cosa no havia passat mai a la història. La feina de lobby del Gremi, per tant, ha donat els seus fruits. Constatem com 
de satisfets hauran quedat en tot aquest procés, amb gairebé el doble d’espai públic ocupat pel seu negoci privat. 
Malauradament, les al·legacions i observacions que la Favb va plantejar al respecte, on alertava d’aquesta situació, 
no van ser ateses per la direcció municipal i les previsions negatives s’han complert amb escreix. A primers del 2023, 
el problema de saturació és molt més greu que al 2019, on ja es veia una ocupació per damunt de les possibilitats 
de l’espai disponible a la ciutat.

• És urgent una reconsideració de l’Ordenança, en especial pel que fa a les terrasses en calçada. En cas contrari, és 
fàcil preveure que al 2023 i al 2024 hi haurà un increment considerable de terrasses en aquesta ubicació, massificant i 
cronificant els conflictes, en especial el del soroll. Les dades mostren que s’han concedit 2.211 taules en calçada, el 
25,4% de les noves taules concedides, la qual cosa desqualifica totalment les queixes del Gremi quan argumentava 
que s’havien denegat la gran majoria de consolidacions de terrasses Covid. Més encara si tenim en compte que 
el nombre concedit en calçada de forma “excepcional” -i, per tant, sense que haguessin que complir uns requisits 
mínims d’ubicació que l’Ordenança posteriorment ha marcat- era de 4.940 taules. Per tant, s’ha concedit el 45% de 
les què hi havien en calçada amb caràcter extraordinari. No està gens malament pel Gremi. I més sabent que la 
majoria de ciutats de l’Estat, com per exemple València o Saragossa, han eliminat aquestes excepcionalitats.

• És una molt mala notícia que Barcelona superi ja les 30.000 taules i els 75.000 metres quadrats ocupats en 
voreres i una part en calçades per negocis privats. En una Barcelona on estem reivindicant l’espai públic per a usos 
ciutadans i per als vianants, les polítiques municipals recents malauradament han facilitat aquest 62% d’increment 
de les terrasses privades.

• És urgent corregir aquesta situació, no sols per la privatització de l’espai públic que suposa. La massificació genera 
un gran nombre de problemes afegits: soroll a les persones amb mobilitat reduïda, desaparició del comerç de 
proximitat, manca de diversitat de l’activitat econòmica i, per tant, major vulnerabilitat; males olors, increment de la 
inseguretat, baralles i actes incívics...

   Barcelona necessita una nova Ordenança de Terrasses, respectuosa amb  
   el veïnat i que permeti uns usos diversos i equilibrats de l’espai públic.

Federació d’Associacions Veïnals de Barcelona
28 de febrer de 2023

Les TERRASSES de RESTAURACIÓ a Barcelona
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2019-2023 BALANÇ de les actuacions FETES i PENDENTS
En aquest número de butlletí volem fer-vos partícips del BALANÇ DE LES ACTUACIONS FETES  I PENDENTS 
D’EXECUCIÓ AL BARRI EN ELS DARRERS QUATRE ANYS, I EL QUADRE DEL REPARTIMENT DELS DINERS DEL 
DISTRICTE PER BARRIS.

Un cop acabat el mandat i tot just engegat el següent (2023-2027) hem repassat la informació que distribueix el 
districte com a balanç dels últims quatre anys. Aportem aquí la nostra opinió dels treballs, allí on hem participat i 
on no ens han deixat participar com Associació de veïns i veïnes del Congres i els Indians. Intentem clarificar el ball 
de xifres del document però, amb tot, podeu comprovar en aquest resum o consultant la pàgina del districte que 
som de llarg el barri on menys ha invertit en aquest mandat (2019-2023).

a)- Estudi de la situació dels locals baixos del Congrés i els Indians: 
Realització d’un estudi de la situació dels locals comercials del Congrés i els Indians amb l’objectiu de determinar possibles 
accions per dur a terme a fi de reactivar la pèrdua de teixit comercial del barri.
Cost: 14.520 €   Calendari: 2022 (tot hi haver tingut converses amb el districte, no hi ha una actuació definida com 
a resultat)

Espais per a usos comunitaris al nou edifici del CAP el Congrés i els Indians:
La població del barri del Congrés i els Indians tindrà un nou CAP que s’ubicarà en un solar a la cruïlla dels carrers del 
Cardenal Tedeschini i Pardo. L’Ajuntament de Barcelona ha cedit aquest solar al Servei Català de la Salut per poder 
desenvolupar el projecte. El canvi d’usos inclou també una cessió d’espai addicional que servirà de magatzem per a les 
entitats del barri, pactat amb l’avv. La construcció del nou CAP permetrà esponjar els espais i millorar la tasca assistencial 
del CAP Maragall.
Cost: ¿...? construcció.   Calendari previst: cinc anys (2023-2028)

b)- Vila Veïna: impulsar la superilla de les cures al Congrés i els Indians:
L’Ajuntament de Barcelona ha impulsat un nou servei de cures per donar resposta a les necessitats particulars de cada 
comunitat veïnal. Batejat amb el nom de VilaVeïna, el projecte neix de la premissa que qualsevol persona necessitarà 
serveis de cures al llarg de la seva vida o en proveirà. Vila-Veïna és un servei gratuït que informa dels recursos i els serveis 
més propers i que ofereix activitats i propostes que ajudin a guanyar qualitat de vida. El servei s’adreça a tota la ciutadania 
i fa èmfasi especialment en les persones que necessiten més acompanyament, com els infants, la gent gran i els cuidadors 
i cuidadores. L’atenció al veïnat és de 16 hores setmanals, en dues franges repartides al matí i a la tarda.
Cost:145.000 € / any (projecte de ciutat)   Calendari: Inici: 2021

c)- Ampliació de la Xarxa Municipal d’Espais Familiars de Criança:
La Xarxa Municipal d’Espais Familiars de Criança integra un servei educatiu per a la petita infància i les seves famílies. 
Aquest servei públic dona suport, atenció i acompanyament a les famílies amb infants de fins a tres anys. Al districte n’hi 
ha dos, que estan ubicats al Centre Cívic Bon Pastor i al Casal de Barri Congrés-Indians.
Cost: 120.000 € / any. (projecte de ciutat)  Calendari: març de 2023 

d)- Nova àrea de jocs de la plaça del Canòdrom:
Es preveu la reurbanització de la plaça del Canòdrom desprès de deu anys de reivindicació veïnal, per convertir-la en un 
espai enjardinat i d’ús ciutadà. Aquesta acció vol donar resposta a una llarga reivindicació de les entitats de l’entorn. La 
reurbanització es durà a terme sobre una àrea de 8.425 m² i inclourà una àgora per a actes públics i activitats com ara 
Cinema a la fresca.
També es preveu una àrea per a gossos d’uns 450 m², una cistella de bàsquet i plantacions que garanteixin àrees 
d’ombra. Cadires, bancs i altres peces de mobiliari urbà es repartiran al llarg dels recorreguts, de manera que els camins 
no seran només àmbits de circulació, sinó també d’estada. A més, es preveu la projecció d’una zona de joc infantil de 
grans dimensions, que oferirà diferents possibilitats de joc i d’exploració per als infants. Projecte treballat amb la taula 
d’entitats, l’Avv i districte.
Cost: 3.400.000 €.   Calendari: gener de 2023-2024

e)- Jocs infantils a la plaça del Doctor Modrego:
La reforma de la plaça del Doctor Modrego servirà per instal·lar dues fonts d’aigua, una també als jardins del carrer de 
l’Espiga i per ampliar el parc infantil, que s’ha malmès amb els anys i requereix una renovació. Els jocs infantils estaran 
adreçats a tots els nens i nenes, ja que s’inclou la perspectiva de gènere en tot el projecte d’obra.  
L’arranjament d’aquesta plaça és una llarga reivindicació de l’Avv, però no hem participat en el projecte executiu.
Cost: 75.500 €    Calendari: estiu de 2023
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2019-2023 BALANÇ de les actuacions FETES i PENDENTS
f)- Jocs infantils a la plaça del Rom Cremat:
La millora de l’espai destinat al joc infantil a la plaça del Rom Cremat té com a finalitat resoldre els problemes d’accessibilitat 
i ampliar la zona lúdica. L’actuació preveu la col·locació d’arbres i la millora de la zona verda, la instal·lació de nou 
enllumenat i la reforma dels diferents elements per fer de l’espai un lloc accessible. Es garantirà l’accessibilitat perquè tota 
la plaça estarà a una mateixa cota, es reduiran els parterres continus i es trauran la tanca i el mur. Amb això, s’aconseguirà 
que els usos incloguin jocs normatius amb cautxú, jocs lliures, un espai polivalent amb dibuixos al paviment, i una 
reformulació de la relació amb l’entorn. L’arranjament d’aquesta plaça és una llarga reivindicació de l’Avv, però no 
hem participat en el projecte executiu. S’han fet propostes després de la presentació del projecte.
Cost: 630.000 €.   Calendari: maig de 2023??

g)- Zona de jocs inclusius als jardins de Massana:
Aquest projecte finançat amb pressupostos participatius, preveu la creació d’una àrea de jocs infantils inclusius als jardins 
de Massana, amb estructures adaptades i dotades d’un disseny accessible i inclusiu.
Promoure els espais lúdics des de la diversitat serà enriquidor i dotarà el barri d’una altra àrea de joc infantil més oberta 
i amable.
El projecte preveu la instal·lació de diferents estructures adaptades que facilitin el desenvolupament de diverses capacitats 
(motrius, sensorials, cognitives, etc.). El desenvolupament d’espais de lleure inclusius afavoreix la creació d’espais de 
comunicació i disminueix la implementació d’estereotips en les relacions. Per a la definició i el disseny d’aquest projecte 
es compta amb la implicació del Centre d’Educació Especial Sants Innocents.
Cost: 985.000 €. (projecte de ciutat, l’Avv no ha participat en el projecte)  Calendari: setembre de 2023

h)- Protegim Escoles «Centre Educatiu Arrels»
S’actua en l’àmbit d’influència de l’Escola Arrels sobre un tram del carrer de Can Ros per transformar-lo en un espai de 
convivència. Hi ha una nova configuració que amplia la zona d’estada amb la incorporació d’elements lúdics, jardineres i 
nou mobiliari. S’inverteix la prioritat del carrer, que esdevé una zona residencial on la velocitat dels vehicles està limitada 
a 10.  L’Avv hem estat en contra d’aquest projecte tal com ha estat implementat.
Cost: 75.339,57 €.   Calendari: 2023 

i)- Protegim Escoles «Escola Ramon Llull»
Projecte finançat amb pressupostos participatius. A l’Escola Ramon Llull hi havia la necessitat d’augmentar la seguretat, 
reduir la contaminació tant acústica com ambiental i donar prioritat màxima als vianants. Des d’aquesta premissa, s’han 
reubicat els contenidors i s’han col·locat en un punt òptim tant per a l’escola com per al veïnat. Un dels problemes del 
centre educatiu era el pas de camions de recollida de residus, ara ja resolt. El resultat és un espai més ampli i la millora 
dels llocs de trobada i convivència veïnal, així com la reducció de la contaminació acústica i atmosfèrica. 
L’Avv no hem participat en el projecte tot i veure necessària l’execució.
Cost: 72.577,91 €.  Calendari: 2023 

j)-Condicionament dels Jardinets de Can Ros
S’ha condicionat un espai i s’ha posat a disposició de l’Escola Bressol Municipal La Morera i de l’Escola d’Educació 
Especial Sants Innocents, amb l’objectiu de millorar els espais destinats a l’estada i a l’ensenyament. Entre d’altres, s’ha 
netejat el terreny existent, s’ha col·locat una malla antiherbes i s’ha agençat el terra vegetal. L’objectiu d’aquesta actuació 
és millorar els espais destinats a l’estada i a l’ensenyament.
Cost: 31.876,94 €.   Calendari: 2020

k)- Protegim les escoles: vorera de «l’Escola Sants Innocents»
L’execució d’obres a la vorera davant de l’Escola Sants Innocents ha permès convertir-la en una vorera accessible. S’ha 
ampliat la vorera, s’han desplaçat i millorat els bàculs d’enllumenat públic i s’han reordenat els espais d’aparcament 
per facilitar l’entrada i sortida de l’alumnat i l’estada en les famílies. L’Avv no hem participat en el projecte tot i veure 
necessària l’execució.
Cost: 49.840 €.   Calendari: 2021 

l)- Protegim les escoles: consolidació de l’illa educativa entre l’Escola Doctor Ferran i Clua, 
l’Institut L’Alzina i l’Escola Bressol Municipal Manigua.
Durant l’estiu del 2020, es va portar a terme l’actuació de pacificació dels entorns escolars de l’illa educativa de l’Escola 
Bressol Municipal Manigua, l’Escola Doctor Ferran i Clua i l’Institut L’Alzina. Es va pacificar el carrer de les Acàcies amb 
urbanisme tàctic: es va instal·lar mobiliari urbà que ha permès augmentar la seguretat a les entrades i sortides de l’escola 
i reduir la contaminació i l’accidentalitat. Això ha permès crear nous espais de trobada. L’Avv no hem participat en 
l’execució del projecte, hem presentat al·legacions a aquesta implementació que no han estat escoltades.
Cost: 52.676,86 €.   Calendari: 2020

- CONTINUACIÓ -
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m)- Primera compra amb l’aplicació de la norma del 30% d’habitatge protegit
S’han adquirit 8 habitatges de la promoció del carrer de Puerto Príncipe.
Cost: 1.900.000 €.  (per desenvolupar) Calendari: 2022

Regeneració urbana de l’illa Massana: habitatges
S’ha dut a terme un estudi urbanístic de l’illa dels jardins de Massana, al barri del Congrés i els Indians, per valorar la 
seva incorporació als projectes de regeneració urbana amb finançament dels fons Next Generation. La finalitat és millorar 
les condicions climàtiques i estructurals dels edificis adjacents i la col·locació de balcons als pisos que no en tenen, com 
proposen els veïns i veïnes. Tot just al 2023 es donen els primers passos del projecte amb la participació de l’Avv i 
de els veïns i veïnes implicades.
Calendari: 2021 endavant

n)- Projecte de reurbanització del carrer de Can Ros i dels entorns de la plaça del Canòdrom
Reurbanització dels entorns de la plaça del Canòdrom, per millorar-ne les condicions i adaptar-la a les circumstàncies 
actuals de mobilitat, accessibilitat, enllumenat, materials i renovació de serveis per garantir l’accessibilitat del conjunt.
Cost: previsió del cost de les obres: 1.150.000 €.   
Calendari: aprovació del projecte: juliol de 2023.  No te data d’inici d’obres i a l’Avv no sabem res d’aquest projecte.

o)- Projecte de la segona fase de la reurbanització del carrer Cardenal Tedeschini
S’ha iniciat la segona fase del projecte de reurbanització del carrer del Cardenal Tedeschini, que segueix els criteris de la 
primera fase, ja executada.
Cost: cost del projecte: 64.488 €; previsió del cost de les obres: 3.250.000 €.
Calendari: aprovació del projecte: gener de 2023 
A l’Avv no sabem que s’hagi aprovat el projecte executiu ni te data d’inici d’obres)

Obertura de l’Ateneu d’Innovació Democràtica al Canòdrom
La tardor del 2020 va néixer l’Ateneu d’Innovació Digital i Democràtica al Canòdrom, un nou equipament municipal 
que persegueix dos objectius: d’una banda, consolidar les polítiques públiques d’innovació democràtica a través de 
la tecnologia, i de l’altra, obrir l’equipament a la ciutadania. En aquest sentit, s’ofereix com un espai de formació i 
capacitació digital per a entitats i veïnatge per reduir l’escletxa digital i afavorir els drets digitals i la prevenció de les 
violències a la xarxa.
Calendari: 2020 (projecte de ciutat)

2019-2023 BALANÇ de les actuacions FETES i PENDENTS
- CONTINUACIÓ -
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QUADRE ORIENTATIU DEL REPARTIMENT D’INVERSIONS I DESPESES 
SEGONS ELS BARRIS DEL DISTRICTE:

Nota: En aquest quadre no s’han tingut en compte nombroses actuacions que eren a nivell de districte i tampoc 
algunes previstes però que encara no estan valorades. Igualment, hi ha partides en les quals intervenen altres estaments 
governamentals i no governamentals, a part de la participació que pugui tenir l’Ajuntament de Barcelona com a promotor 
determinant de les necessitats d’inversió que necessita el districte.

Les partides que s’indiquen “/per any i amb asterístic”, al no poder determinar la quantitat exacta gastada pel districte, 
l’hem sumat una sola vegada i per la xifra que indica.

Cal fer només una ullada a aquestes xifres per veure quants diners ha destinat el districte al nostre barri en aquest 
mandat, les reivindicacions que venim fent des de l’AVV i en quins projectes em pogut participar dels que surten en el 
dossier del districte com actuacions de mandat al Barri Congrés Indians. Sembla doncs que no se’ns ha tingut gaire en 
compte. En definitiva, amb els components d’aquest mandat ens hem quedat altra vegada sense Poliesportiu, atenció 
sanitària (CAP), no han arreglat el verd, cap carrer, ni les places ni altres qüestions reivindicades. 
Totes aquestes dades han estat extretes del dossier confeccionat pel propi ajuntament com a Memòria del mandat 
2019-2023 - 4 anys+ de transformació amb les veïnes i els veïns. 

Les xifres en vermell, son diners que realment no hi son, no s’han gastat en aquest mandat al barri, no hi ha projecte 
executiu ni s’ha executat allò que es diu, per tant seran en tot cas diners pel proper mandat si és que finalment es 
du a terme el que s’explica. Per tant la xifra encara es sensiblement inferior: 5.532.332€ (6.364.488€ no executats).

Podeu trobar tota la informació a la web del districte amb aquest títol: Memòria de mandat 2019-2023

- CONTINUACIÓ -
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CARTA de DESITJOS al Nou AJUNTAMENT

El 25 de febrer d’enguany es va tornar a celebrar l’Homenatge a la Gent 
Gran al Centre Cívic Can Clariana Cultural organitzada per l’AVV i amb la 
col·laboració de l’Anna Casanovas, de Vila Veïna-Congrés Indians, i de les 
entitats Grup de Teatre Casal el Caliu, el CAP Maragall, el club de lectura El 
Caliu i, finalment, el Grup de Teatre T-Sentit, que va presentar i conduir l’acte. 
Vàrem gaudir d’una divertida i meravellosa tarda que va tenir com a colofó 
la degustació d’una xocolatada acompanyada de “sobaos”, elaborada per 
voluntaris de la Comissió de Festes dels Indians.

El projecte es va començar a plantejar el setembre del 2022 amb la idea de 
celebrar-ho a mitjans de desembre però, per motius d’agenda i de reserva 
d’espai, vam decidir posposar-la al gener o al febrer del 2023 malgrat els 
entrebancs que es van haver de salvar per a la seva organització.

El suport humà, a l’inici, va ser minso ja que tot va recaure en dues persones 
i en l’aspecte econòmic el pressupost del que disposàvem era pràcticament 
zero sense tenir en compte la xocolatada, que va ser financiada per l’AVV. 
Però, tot i així, la representant de Vila Veïna des del primer moment va estar 
disposada a col·laborar i comprometre’s fins al final. També vam tenir la 

inestimable ajuda de la Comissió de Festes dels Indians que van elaborar la xocolatada i la van traslladar fins a Can 
Clariana per, més tard, recollir els estris i netejar-los.

Aprofitant l’esdeveniment vàrem obsequiar, amb una placa commemorativa per a cadascuna, a dues persones de 
l’Associació de Veïns i Veïnes Congrés Indians, en reconeixement a la seva gran tasca al llarg dels anys: la Betlem Ayúcar, 
que deixa el càrrec de Presidenta després de 20 anys al capdavant de l’AVV i la Montserrat López Caso-Valdés, anterior 
Secretaria de l’AVV i ex-responsable de la vocalia de la Gent Gran.

Montserrat Quintana

Valoració de l’HOMENATGE a la GENT GRAN - 2023

Benvolgut Ajuntament,

Quan llegiu aquesta carta haureu iniciat un procés de renovació per afrontar la nova legislatura, ja sigui perquè sou 
nous partits els que governeu, ja sigui perquè, malgrat seguir els mateixos, segur que haureu fet alguns canvis en àrees 
importants. És per això que, des de l’Associació de Veïns i Veïnes de Congrés-Indians, us volem demanar que afronteu els 
reptes següents, que creiem que són fonamentals per als veïns i les veïnes del nostre estimat barri.

En primer lloc, us demanem que el nostre barri estigui format per veïns i veïnes, i no per hostes. Per això cal que penseu 
a regular qüestions com ara els apartaments turístics o els lloguers de temporada, també aquí, per permetre que tothom 
tingui dret a tenir un habitatge digne i a un preu raonable.

En segon lloc, us demanem que reguleu l’ús de l’espai públic: les voreres han de ser per als vianants i no per a determinats 
vehicles, com ara bicicletes o patinets elèctrics. Però també demanem que pareu més atenció a l’espai que fan servir les 
terrasses dels bars, perquè molts cops no deixen passar la gent que vol caminar per la vorera.

En tercer lloc, esperem que durant aquesta nova legislatura, es compensi el desequilibri entre la pobra inversió que ha 
rebut Congrés-Indians aquests darrers anys en relació a la resta de barris del districte. Si entrem en matèria d’espais i 
equipaments concrets, voldríem que la remodelació de l’àrea del Canòdrom no tingui més demores i les obres acabin ben 
aviat, i perfectament executades. Unit a això, també esperem que es desencalli la qüestió del CAP i, també, que es posin 
en marxa els mecanismes que permetran la construcció d’un poliesportiu cobert, una reivindicació que fa anys que dura.

També, en matèria dels equipaments, desitgem trobar una solució a l’antic “mercadillo” del costat de Can Clariana, de 
manera que aquest espai actualment desaprofitat i que és un niu de brutícia i problemes, passi a ser un espai per a les 
entitats que formen part del Centre cultural del barri. I no només en aquest cas, també esperem que hi hagi una solució 
sobre què cal fer amb els solars que  des de fa anys estan sense construir al barri, per exemple, el de Puerto Príncipe-
Alexandre Galí. No cal dir, que el nostre desig és que es destinin al gaudi dels veïns del barri (ja sigui zona verda o 
equipaments públics. També què cal fer amb els locals abandonats, sense cap mena de cura, pels bancs des de fa anys.

Altres temes on el consistori s’ha de posar les piles són: fer complir la normativa de paisatge urbà, aturar la conversió 
d’antics locals comercials en infrahabitatges, manteniment d’arbrat i parterres, un replantejament de la política de 
seguretat… La llista no s’acabaria mai. 

Per acabar, un altre desig: posar en marxa un pla per revifar el comerç del barri. Sense comerç, els barris es degraden 
i es moren. Sabem que aquest és un problema de tota la ciutat, però, si ens centrem a Congrés-Indians, és evident que 
calen mesures urgents en aquest sentit.

Esperem que l’inici de la legislatura sigui un moment perquè sigueu receptius als nostres desitjos. 

P.S. Volem recordar al nou equip de govern que des de l’Associació de Veïns i Veïnes de Congrés-Indians, monitoritzarem 
l’acció del nou equip de govern i exigirem que tots aquests temes siguin afrontats de debò. És la nostra obligació fer-ho.
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AVANÇOS en els equipaments de l’ILLA del CANÒDROM
El passat 4 de maig vam tenir una reunió per parlar i definir el Pavelló Esportiu que estarà ubicat on estan ara les pistes 
de tennis. 

Com ja sabeu, fa temps que s’està demanant aquest equipament per les escoles i les entitats esportives del barri, pels 
nostres infants, jovent i les seves famílies, en definitiva. Aquestes entitats han de marxar a altres pavellons d’altres barris 
per jugar i entrenar, això implica una logística per part d’elles monumental i una mobilitat de les famílies molt gran. Amb 
aquest equipament esperem cobrir una necessitat important de barri.

El projecte bàsic i els estudis del Pavelló i l’entorn ja estan fets fa temps (podeu trobar-los en la nostra pàgina web).

Aquest projecte està ja pactat amb l’associació, les entitats i els veïns que viuen al voltant. En la trobada amb Ájuntament 
del districte i BIMSA (Barcelona de Infraestructures Municipals, S.A.) va quedar clar que el projecte continuava les 
condicions ja pactades en l’estudi previ. Principalment: només tindrà una planta sobre terra doncs el pavelló estarà 
soterrat, els laterals de l’edifici tindran un filtre verd i la façana de davant tota de vidre, i un sostre verd també es cuidarà 
amb plaques de ventilació. Tot l’edifici estarà integrat amb el mínim greuge per l’entorn i el seu veïnatge.
 
Ara mateix, les entitats esportives han fet les seves peticions, més concretes a nivell de funcionament esportiu, que 
l’ajuntament del districte i BIMSA (Barcelona de Infraestructures Municipals, S.A.) ja han recollit. Un cop tancada aquesta 
fase de revisió es redactarà el projecte executiu, que després s’haurà de licitar en un concurs públic per, finalment, arribar 
a la seva construcció. 

Per tot aquest procés administratiu i de construcció ja ens anem a l’any 2027. Paciència!, el més important és que el 
procés ja està en marxa i que continuarem lluitant per aconseguir aquest equipament. Mentrestant, les entitats esportives 
continuen amb els seu problemes per practicar els seus esports i demanen al districte solucions en pavellons propers per 
desenvolupar la seva tasca, que arrossega moltes famílies del barri.

Per altra banda, les obres de la plaça segueixen el seu curs i calendari i ja la tindrem acabada per a finals d’aquest any. Pel 
que fa a això, dir-vos que hi ha també una Comissió de Veïns i Veïnes que, juntament amb l’Associació de Veïns i Veïnes, 
segueix les obres amb l’Ajuntament del districte. 

Ha de quedar clar que l’àmbit d’actuació arriba fins l’edifici del canòdrom i queden pendents una actuació en la part de 
darrera de l’edifici del canòdrom i a la cantonada del C/Pardo, que estan contemplades en el projecte però que es farà 
amb pressupost del 2024 en el següent mandat. 

En la darrera trobada vam veure que faltava el circuit d’aparells de gimnàstica. Els hem reclamat i possiblement entraran 
en la segona fase que he comentat.

Finalment, respecte al CAP Congrés-Indians no us podem dir gran cosa: segueix el seu pla de procediments administratius 
i calendari previst. Com ja sabeu estarà situat al barri, a la cantonada de Pardo amb Cardenal Tedeschini, i, com sempre 
hem fet, des de l’Associació de Veïns i Veïnes estarem atents i a la recerca de qualsevol novetat per poder-vos-la comunicar.

Betlem Ayúcar
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El comerç del nostre Barri
  1 - A.C.A. Del blau al grog         C/Alexandre Galí, 17-19
44 - A. M. Material Elèctric C/Felip II, 187
  2 - Aire condicionat Llurba Telèfon 687 874 405 
  3 - Associació llibre solidari C/Francesc Tarrega, 9
  4 - Bar Can Pere   C/Felip II, 200
  5 - Bar granja La Mel  Plaça Congres, 14
34 - Bar Patxi             C/Concepció Arenal, 86
  6 - Berbell Esteticien  C/Felip II, 191
19 - Ca l’Enrich                             C/Francesc Tarrega, 29
  7 - Clínica dental Arjudent C/Felip II, 182-184 Bjs
  8 - Comprar casa Hiperfincas C/Garcilaso, 166
  9 - Drogueria perfumeria Plumed C/Garcilaso, 144
10 - El Cubo Escape Room          C/Francesc Tàrrega, 51 bis
11 - El meu rebost  C/Alexandre Galí, 17
38 - Escola Arrels         C/Cardenal Tedeschini, 76
13 - Escola de dança Spin  Passatge del Ordi, 9
14 - Escola infantil Picafort        C/Francesc Tarrega, 35-37
15 - Escola Joan Roca  Av. Meridiana, 243
16 - Estanc i loteria Felip II  C/Felip II, 229
50 - Estanc 349           C/Concepció Arenal, 129
17 - Farmacia M.J. Tolosa  C/Acacies, 57
18 - Farmacia Mª Antonia Jorba C/Pardo, 4
49 - Farmacia Oromi  C/Felip II, 186
54 - Floristeria El Jardi de les Fades    Plaça Congrés, 12
20 - Granja La Lluna  Plaça Dr. Modrego, 3

45 - Imatge Yane Ungles i Perruqueria  C/Felip II, 174 L-2
21 - Ke Korte perruquers  C/Felip II, 165
53 - L’Herbolari   C/Felip II, 184 L-3
22 - Manduca - Molsa  C/Garcilaso, 191
23 - Montse Durán, estética i teràpies    C/Felip II, 213
25 - Nuevacasa                                   C/Felip II, 190
26 - Obrador de moviments C/Felip II, 174
30 - Peixateria Anita                     C/Cardenal Tedechini, 47
46- Peludets   C/Garcilaso, 154
27 - Perruquería Cisneros  C/Alexandre Galí, 17 
28 - Perruqueria Graciano  C/Ramón Albó, 78
47 - Perruqueria Iletnic  C/Ramon Albó, 67-69
48 - Pizzeria Art i Pizza  C/Garcilaso, 182
51 - Puro Impacto                               C/Garcilaso, 171
32 - Quin-Lord   C/Felip II, 191
33 - Reformas J. M. Polo                   C/.Felip II, 180
35 - Shanbaya viajes  C/Garcilaso, 175
36 - Suministros Hortons  C/Cep, 2
37 - Tecnillar      C/Alexandre Galí, 23, local 1
39 - The Butcher Society  C/Felip II, 162
40 - Tot animals   Plaça Dr. Modrego, 4
52 - Vapstore Sagrera  C/Pardo, 9 Local 2
41 - Vermuts David            C/Concepció Arenal, 87
42 - VIP’s   C/Felip II, 185
43 - Xavier Fruites i verdures C/Felip II, 170
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Les FESTES DEL BARRI, PARLEM-NE una mica
Des de l’Associació de 
Festes dels Indians ja estem 
preparant la propera Festa 
Major i aquest any de manera 
molt especial perquè celebrem 
el 40è aniversari i, per tant, el 
nostre estimat Solet està de 
celebració. És per això, que 

volem que petits i grans ens ho passem d’allò 
més bé amb jocs, concerts, àpats populars (on no 
faltaran els tan esperats vermuts) i molta cultura 
popular, sempre gaudint del barri com un espai 
segur i de tolerància.

Ja fa molts anys un grup de veïnes i veïns van 
decidir engrescar-se i crear la nostra festa, per 
on han passat moltes persones des de llavors, ja 
que implica un acte de voluntarietat i dedicació, 
pel qual en el 25è aniversari vam rebre la medalla 
d’Or de Barcelona i ja fa uns anys la junta es va 
renovar per poder continuar tirant endavant la 
festa, tot i que reconeixem que cada cop costa 
més. 

És per això que, si teniu ganes de viure intensament 
tots els dies i participar de ben a prop, us animem 
a que vingueu i en formeu part. Us esperem del 16 

al 24 de setembre als Indians, 
per omplir d’alegria els carrers 
del nostre barri, però fins 
llavors estigueu atents/es a 
les nostres xarxes socials on us 
esperen moltes sorpreses!

Associació de Festes dels Indians

SUMA DE PETITS ESFORÇOS, GRAN RESULTAT: 
Veïnes i veïns, enguany, la Festa Major del 
Congrés del 2023 la celebrarem del 30 de 
setembre al 8 d’octubre.
Com cada any, després de les  vacances i quan 
ja tots ens hem reincorporat a la feina, a l’escola, 
és a dir, a la “normalitat”, s’escampa l’olor de 
la festa per tots els racons del barri. Heu de 

saber que l’equip de treball que formem la Comissió de festes ja fa 
setmanes, més ben dit mesos, que escalfem motors pensant en la 
següent edició. 
El nostre objectiu és que tothom gaudeixi d’aquests dies. És per 
aquest motiu que estem preparant un munt d’actes amb els quals la 
volem fer arribar des dels més menuts als més grans, perquè és una 
festa per a totes les edats i preferències. 
Aquesta, com diu el seu nom, és la més gran, la FESTA MAJOR, 
i és per això que tot el grup us convidem a participar d’aquestes 
jornades de diversió de la bona perquè els protagonistes sou tots i 
totes vosaltres,  el veïnat, les famílies, les amistats... 
Si sortim al carrer i fem que sigui casa nostra una setmana a l’any, 
podrem gaudir plegats de les xerrades, els àpats, la música, la 
cultura, l’esport... de tot allò que la fa gran. 
Us esperem a tots i totes a la plaça!, a la plaça del nostre poble que 
és la Plaça del Congrés!

Comissió de Festes del Congrés

PD. Ens agradarà molt que en llegir aquestes línies sentis curiositat i interès 
per donar un cop de mà. Has de saber que ho pots fer de dues maneres. O 
bé econòmicament, si ets veí o veïna i et fas soci/a de la 
comissió de festes (17,00 € l’any),  o si tens un comerç 
al barri i contractes  un anunci del teu establiment 
que sortirà al butlletí de la festa; o bé presencialment, 
afegint-te a la colla i treballant de valent per seguir 
preparant una festa màgica. 
No dubtis a contactar amb nosaltres... fes un petit 
esforç, el resultat s’ho val.

Què és un codi QR i com funciona?
‘QR’ és l’acrònim de l’expressió anglosaxona Quick Response Code què vol dir “codi de resposta ràpida”. S’elaboren 
amb un disseny únic de mòduls bidimensionals que, combinats entre si, acumulen informació. Són elements impresos que 
contenen informació important sobre un producte, un esdeveniment o que us envien directament a un enllaç d’internet.
En aquest butlletí ja trobaràs algun codi QR (just aquí a sobre en tens dos) per a que puguis llegir més informació sobre 
l’article que esteu llegint. 

Com llegir o escanejar un codi QR amb el meu telèfon intel·ligent? Molts dispositius iPhone i Android tenen ja un lector 
de codi QR incorporat. 
• Per accedir a aquesta funció, només cal obrir la càmera al telèfon mòbil i mantenir-la enfocada sobre un codi QR 

durant uns segons, fins que aparegui en pantalla una notificació. Cliques sobre el requadre que apareix (notificació) 
i t’envia directament a la destinació on es troba la informació.

• En cas que això no passi, dirigiu-vos a “configuració de la càmera”, per comprovar que l’escaneig de QR estigui 
habilitat.

• Si no tens la funció, és un bon moment per a que el baixis de la botiga d’aplicacions del teu mòbil. Només cal 
descarregar i instal·lar un lector de codis QR (la majoria són gratuïts!).

• Com?   Ben senzill:  - Obre l’aplicació de la botiga d’aplicacions del teu mòbil.
   - Busca “Lector de QR” amb l’ajuda de la lupa.
   - Descarrega’t una de les primeres aplicacions de la llista. Alerta, han de ser gratis! No cal  
     pagar per una aplicació com aquesta.
   - Quan la tinguis Quan la tinguis instal·lada obre-la i segueix les instruccions per llegir el codi  
     QR ja que no totes les aplicacions funcionen ben be igual.

Si tot i això encara ho veus complicat… Segur que al teu voltant hi ha algú que ho sap fer servir, demana ajuda i consell.
Entre totes ens hem sortirem!
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Opinió: De veïns/es, d’implicació, de compromís, d’associació
Davant la reacció de la societat en general dels molts successos o situacions que quotidianament ocorren, que escoltem o 
llegim a les notícies o que vivim personalment, tinc la sensació - per no dir convicció - que una gran majoria de la societat 
té un immens i descomunal esperit gregari. (GREGARI, és la persona que forma part d’un grup, sense distingir-se dels 
altres, no tenint especialment idees i iniciatives pròpies i que segueix sempre el corrent dels altres).

Això resulta evident davant la falta d’interès, d’involucrar-se, de participar i de col·laborar quan es tracta de treballar, 
lluitar, exigir, aconseguir i defensar els interessos i drets col·lectius del barri, del districte o de la ciutat. Només unes 
quantes persones, més aviat poques, ho fem.  Quan s’ha d’anar una mica més enllà de la porta de la nostre llar sembla 
que ja no és cosa nostra, que no és de la nostra incumbència, que ja s’encarregarà algú de solucionar-lo, i que no volem 
ficar-nos en feines i/o problemes aliens. Què importa si el carrer està brut i no venen a netejar-lo?, si han fet una pintada 
en un mur a sota de casa?, si un veí incívic ha deixat tirats mobles al carrer (encara que sàpigues de quin veí es tracta i que 
els trastos vells estiguin davant de la teva porteria)?, o be si han “okupat” un local buit de la teva finca?, en definitiva, el 
que no és meu no m’importa. Tot això és una greu errada perquè el carrer sí que és teu, el barri també és teu i la ciutat 
naturalment que és teva, siguis d’aquí, d’allà o de més enllà si al cap i la fi hi vius. 

L’esperit gregari i de la comoditat que suposa el “que ho faci un altre persona”, també és una greu errada, doncs 
qui administra no ens dona,  ni concedeix,  ni ens regala res, ens torna el que ens deu segons programa electoral, han 
d’invertir el pagament d’innombrables taxes i impostos perquè reverteixin en benefici de la ciutadania.

A les i els polítics que han sortit escollits i escollides a les recents eleccions les hem posat en el càrrec que ocupen perquè 
gestionin, perquè administrin, perquè, en definitiva, ens serveixin, perquè treballin per a nosaltres i perquè facin la seva 
feina amb diligència i correcció. Nosaltres som qui els contractem amb el nostre vot i nosaltres som qui hem de vigilar que 
el compliment de la feina encomanada sigui correcte, per tant també hem de ser crítics i critiques, - molt - amb els seus 
errors. I si aquests son greus per la ciutadania hem de exigir destitucions. Tinguem coratge i amor propi!!!

Hem d’oblidar-nos de la comoditat de la desentesa i la desídia, de pensar que ells o elles saben el que fan, de confiar 
cegament en que exerciran correctament les seves funcions. Sabem, i als fets em remeto, que no és així, que hi ha obres 
públiques inútils, gestions vergonyoses amb resultats nefastos,  favoritismes, reduccions de beneficis socials, increment 
d’impostos, desnonaments, evidents i flagrants incompetències, actuacions impresentables, etc. Normalment, els seus 
errors, intencionats o fruit de la seva incompetència política,  ens costen molts diners que desprès es tradueixen en 
despesa pública i mes impostos.  Hem d’acostumar-nos a exigir responsabilitats i sancionar socialment aquests errors. 

Per tot això, m’agradaria fer-vos reflexionar sobre la importància de la participació i implicació de les persones començant 
pel funcionament del nostre barri i desprès de la ciutat, de la autonomia i, fins i tot, del país. Del  gran poder que 
s’aconsegueix mitjançant les Associacions de Veïnes i Veïns que estan alerta i vigilants de les necessitats de barri, lluitant 
i exigint a qui té el poder per al benefici de tots i totes els seus veïns i veïnes. Individualment poc podem aconseguir 
contra aquest monstre burocràtic; però per contra, si tenim present que els barris conformen la ciutat, que els barris són 
el nucli vital dels països, si volem tenir la suficient força i poder per exigir el que ens mereixem a tots aquests polítics 
i politiques, tècnics i tècniques, funcionaris i funcionaries, sens dubte hem de fer-ho mitjançant la nostra participació i 
implicació, que és fonamental, i fer-ho a través del millor i més proper vehicle que tenim, les nostres Associacions de 
Veïns i Veïnes.
 Com? Doncs fent-nos socis, col·laborant i treballant per dotar-los el pes i volum, enfortint així del suficient poder 
representatiu i de força reivindicativa.

Ferran Sierra (veí del barri)

Fa uns mesos han renovat totalment un dels ascensors del CAP Maragall com podeu veure a la foto.

Gràcies a tots els veïns i veïnes, que han posat alguna reclamació o queixa denunciant el mal funcionament i els 

períodes en que no funcionava l’ascensor, i a els treballadors i treballadores del CAP Congrés i del CAP Maragall, que 

també han pressionat a l’administració, s’ha pogut aconseguir la renovació d’aquest.

Esperem que no triguin gaire a renovar l’altre ascensor, que també dona problemes habitualment.

BREU: Ascensor RENOVAT al CAP Maragall
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Pràctiques URBANES, ¿amb SENTIT o sense SENTIT?
Partint de la irreversible premisa de que els propietaris i les propietàries de gossos son els únics responsables de 
permetre que les seves mascotes embrutin la via pública i que tot el pes de la llei d’incivisme hauria de caure sobre ells i 
elles amb contundència, un cop emfatitzat això, volíem fer una reflexió sobre el següent:

Una pràctica habitual i que es va estenent és la que podem observar en alguns edificis del barri, posar garrafes grans de 
plàstic plenes d’aigua en totes les cantonades de la façana. En algun moment determinat va escampar-se la noticia de 
que aquesta fórmula era ideal i perfecte per evitar que els gossos dipositessin els seus orins a la part baixa de les parets 
de la façana perquè al veure´s reflectit en el plàstic pensava que hi havia un altre gos i se li passaven les ganes de fer-ho 
en aquest lloc. A més, s’ha pogut  llegir en articles d’internet o de diaris testimonis que acrediten que des de la col·locació 
d’aquestes garrafes han notat força la disminució de la mala olor provocada per aquests pixats.

“No podem afirmar que això sigui una bajanada o una estupidesa, (preguntat a diversos propietaris i propietàries de gos) 
però el que si puc dir és que no té cap base científica ni arguments sòlids que reforcin la veracitat d’aquesta pràctica tan 
estesa. Donem testimoni d’haver presenciat moltes vegades la cerimònia d’un gos abans, durant i després d’orinar-se a la 
mateixa garrafa per més reflex que tingui. I compte, que per ser exactes dir que estem parlant de gossos mascles, perquè 
les femelles tenen altres costums en què no entra anar pixant les parets ni marcant el territori.”

Des de l’AVV no podem afirmar que sigui plenament legal i permesa l’ocupació de la via pública per aquestes garrafes. 
Caldria consultar què indica la normativa de l’ajuntament de Barcelona perquè, de la mateixa manera que no està permès 
estendre roba al balcó si dóna a la via pública per antiestètic, o altres pràctiques habituals.

Siguem pràctics: Amb la voluntat de suprimir molèsties indegudes als veïns i veïnes dels baixos del nostre barri que 
n’hi ha molts, de tenir un barri més salubre i de frenar els efectes negatius dels orins dels gossos i facilitar la dissolució 
de l’orina dels animals, cal que els propietaris i propietàries ruixin aigua sobre els orins perquè es dissipin més les
substàncies corrosives que contenen. Una higiene que encara s’incrementa molt més si a l’aigua se li afegeixen unes 
gotes de vinagre ja que la major part de l’olor en els orins dels gossos prové de l’amoníac, el qual al barrejar-se amb el 
vinagre queda neutralitzada la seva olor. La neutralització de l’olor compleix un doble objectiu: acabar amb les molèsties 
que provoquen els orins als veïns i veïnes, així com evitar que, quan el gos torni a passar per aquest lloc, vulgui tornar 
a marcar el mateix punt.  Simplement, l’olor del vinagre actua com a element dissuasiu i els confon. Aquesta estratègia 
resulta més efectiva que l’ús de lleixius, els quals no són bons ni pels animals ni pel mobiliari urbà (consells donats per 
l’ajuntament en un moment o altre).

Atenció: també hi han que posen, erròniament, sofre en aquestes cantonades. Cal recordar que està prohibit posar sofre 
a les façanes per allunyar els gossos (o també rates o paneroles). És una substància perillosa que pot afectar la salut quan 
s’inhala, és ingerit o quan entra en contacte amb la pell, a més de tractar-se d’un producte altament inflamable.

Finalment, encara que no sigui un remei casolà i econòmic, dir-vos que als establiments de venda de productes per a les 
mascotes també disposen d’esprais amb repel·lent per evitar que els cadells o no tan cadells s’orinen a casa. És una altra 
opció que també pot resultar adient però, sens dubte, la millor és la de recórrer al vinagre.

Tot passa però per que tinguem pràctiques mes cíviques. Pensem en el que representa haver d’arreglar façanes i 
altres elements urbans propis o comuns. Siguem una mica més europeus i tinguem bonic el barri. Vinga va, som-hi!!!

i encara falta una garrafa més, que no és veu a la foto
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Una vorera mai arreglada per on no passa una cadira de rodes
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